
 
 

Protokół  Nr XIV/15 
 

z XIV sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 16 grudnia 2015 r. o godzinie 12.00 poprzedzonej 
wspólnym posiedzeniem Komisji Rady o godz.11.00 w  sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 
 
 Wspólne posiedzenie Komisji Rady poprzedzające XIV sesję Rady otworzyła 
Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, Skarbnika Gminy – P.Teresę Samarzewską, Inspektor ds. obsługi organów 
gminy – P.Wiesławe Kujawa, poczym przedstawiła porządek dzisiejszego posiedzenia, 
którego tematem jest: 

1. Przedstawienie opinii Komisji Rady o projekcie budżetu Gminy na 2016 rok, która 
wynika z procedury uchwalania budżetu i będzie przedstawiona na dzisiejszej sesji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Gminy na dzisiejszą sesję. 
 
Przewodnicząca Rady na wstępie udzieliła głosu Skarbnik Gminy – P.Teresie  Samarzewskiej, 
która przedstawiła autopoprawki do projektu budżetu gminy na 2016 rok  będące wynikiem 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o tymże projekcie. W wyniku autopoprawki nastąpiło 
zwiększenie i zmniejszenie dochodów o kwotę 15.000 zł oraz zwiększenie i zmniejszenie 
wydatków o kwotę 75.000 zł. 
W dyskusji głos zabrali: 
- radna Kapczyńska – zapytała, że w projekcie budżetu jest zawarta podwyżka wynagrodzeń 
o 5%, natomiast co z wynagrodzeniem Wójta ? 
- Wójt – „ja rezygnuję; 
- radny Rodzewicz – „na I sesji Rady Gminy Wójt już dostał podwyżkę”; 
- radna Kapczyńska – potwierdziła, że w momencie ustalania wynagrodzenia dla Wójta na  
I sesji była też podwyżka; 
- radna Kapczyńska – w projekcie budżetu jest mowa o rewitalizacji Posterunku Policji w 
Mieścisku czy w planach jest zmiana ogrzewania. Tam aktualnie Policja ma tylko dyżur; 
- radny Wojtyszyn – odnośnie Posterunku Policji. Czytałem informację MSWiA, że wszystkie 
likwidowane wcześniej posterunki policji mają być przywrócone w ramach „policja bliżej 
obywatela”. Czy coś wiadomo na ten temat ? 
- radny Wojtyszyn – wiadomo, że subwencja oświatowa jest większa w stosunku do 
tegorocznej. Jak w tej sytuacji będzie wyglądało w planach w tym roku Gimnazjum, które w 
ubiegłym roku otrzymało o wiele mniejsze środki ? 
- Skarbnik – o 183.000 zł jest większa subwencja na 2016 rok. Ostateczna kwota subwencji 
będzie wiadoma w lutym 2016 r. i wtedy będzie rozliczenie według metryczki. Jeśli chodzi o 
Gimnazjum to nawet z Urzędu Gminy została przekazana do Gimnazjum kwota  12.000 zł z 
zaoszczędzonych środków na wynagrodzeniach. Myślę, że Gimnazjum zamknie ten rok bez 
problemu”; 
- radny Rodzewicz: 
1) Gminna Biblioteka Publiczna miała dotację  470.000 zł, zdjęto 25.000 zł. Co za te 445.000 
zł będzie zrobione. Z czego te 25.000 zł zdjęto ? 
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2) 150.000 zł na Posterunek Policji. Konkretnie na co to ma być przyznane ? 
3) jeśli chodzi o projekt budżetu to kiedyś poświęcano  na dyskusję o nim o wiele więcej 
czasu niż obecnie; 
4) co planuje się sprzedać z majątku gminy  w roku 2016 ? 
5) „patrząc na wskaźniki zadłużenia w Wieloletniej Prognozie Finansowej: dopuszczalny a 
prognozowany to one są tak blisko siebie, że niewielkie zawirowania mogą spowodować 
zachwiania w budżecie. Z tego co się dowiedziałem na budowę świetlicy w Gołaszewie 
skierowano wniosek o dofinansowanie ze środków unijnych, a na swój udział  trzeba też 
mieć środki własne”; 
Odpowiedzi na pytania udzielił Wójt Gminy: 

1) odnośnie Posterunku Policji – „tu planuje się zmianę z ogrzewania olejowego na 
palnik gazowy. Opracowujemy dokumentację na Posterunek żeby otrzymać 
dofinansowanie. Czy dostaniemy to nie wiem ? Kwota zaplanowana w budżecie może 
to być 20% udział do jakiejś kwoty”; 

2) powrót do starych posterunków – „gmina Mieścisko posterunek policji ma 
przekazany aktem notarialnym”; 

3) w sprawie określenia sprzedaży mienia -  jest wykaz mienia komunalnego i tylko to 
możemy sprzedać. W międzyczasie mogą pojawić się sytuacje, że jeśli coś 
skomunalizujemy w ciągu roku to też podajemy do sprzedaży”; 

4) upoważnienie dla Wójta w uchwale budżetowej do zaciągania zobowiązań do kwoty 
800.000 zł to jest na wypadek  wystąpienia jakiś kataklizmów; 

5) „cieszymy się, że RIO w swoich opiniach zwraca uwagę na nazewnictwo a nie np. na 
wskaźniki”; 

Z kolei na pytanie w sprawie zmniejszenia dotacji dla Biblioteki odpowiedzi udzieliła Skarbnik 
Gminy – P.Teresa Samarzewska informując, że plan finansowy jednostki opracowywany jest 
po opracowaniu projektu budżetu. Umniejszenie dotacji dotyczy zmniejszenia wydatków 
bieżących o 10.000 zł. Zmniejszono wydatki na ogrzewanie, 10.0000 zł planowane wydatki na 
renowację figur ze zbiorów P.Pijanowskiego, oraz o 1.000 zł zmniejszono wydatki 
zaplanowane na foldery. Jednocześnie dodała, że zmiana planu też nastąpiła jeśli chodzi o 
wydatki Gminnej Biblioteki w kwestii Targów Michałowskich, których to będzie ona 
organizatorem od roku 2016.Zaplanowano na ten cel wydatki w kwocie 45.000 zł; 
W ramach dotacji na organizacje Targów Michałowskich kwota 25.000 zł jest planowana od 
sponsorów i to jest ujęte w ramach planu finansowego Biblioteki; 
- radny Rodzewicz: 
1) chciałbym dowiedzieć się jaka będzie opłata za energię w gminie  w starym systemie i ile 
będzie wynosiła po wymianie lamp. Czy wystarczy środków z oszczędności na to co ENEA 
wyłoży na spłatę ? 
2) radny powrócił do pytania o kanalizację wsi Podlesie Wysokie-Sarbia, która była 3 lata z 
rzędu ujęta w projekcie budżetu a teraz jej nie ma ? 
- radny Wojtyszyn – zadał pytanie w kwestii zmian w budżecie, gdzie ze środków Urzędu 
Gminy przeznacza się 12.000 zł na Gimnazjum. Czy te zmiany budżetowe doprowadzą,  ze 
subwencja oświatowa będzie w 100% wykonana ? 
W odpowiedzi na pytanie o subwencję oświatową Skarbnik Gminy poinformowała, że 
subwencja oświatowa idzie na oświatę i nigdy nie jest tak, że idzie na realizację innych zadań. 
Jednocześnie odpowiedzi udzieliła na pytanie z ostatniej sesji radnego Wojtyszyna w sprawie 
niewykorzystania subwencji oświatowej w 2014 rok. Jak się okazało subwencja była 
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wykonana w 99,5 % tj. niewykonanie wyniosło ok.32.000 zł a nie jak sugerowano  wykonanie 
w 90% . 
Skarbnik Gminy zwróciła uwagę, że na oświatę wydajemy też środki w dziale 852 – 
dożywianie dzieci i tam udział gminy wynosi 20%. 
- radna Kapczyńska – przypomniała o celu posiedzenia t.j wypracowania  przez Radę opinii o 
projekcie budżetu tym samym prosząc Przewodniczących poszczególnych Komisji o  opinie: 
- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Komisja pozytywnie opiniuje projekt 
budżetu; 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja Rewizyjna wstrzymuje się od 
głosu motywując to tym, że uchwała budżetowa i w sprawie absolutorium są 
najważniejszymi dokumentami i im Rada powinna poświęcić więcej czasu. Nie wszystko dla 
radnych jest zrozumiałe i sami nie są w stanie na nie odpowiedzieć. Nad podwyższeniem  
stawki za wodę i ścieki poświęcone były 4 godziny, na opłatę za śmieci też było dużo czasu. 
Uważam, że na uchwałę budżetową powinno być poświęcone więcej czasu i w tej sytuacji 
Komisja wstrzymuje się od głosu. 
- radna Kapczyńska – „wydawało mi się, że okres od przekazania radnym projektu budżetu 
służył temu, że radni mogli zgłaszać różne pytania czy to do biura Rady czy bezpośrednio do 
zainteresowanych pracowników”; 
- radny Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa –Komisja opiniuje projekt 
budżetu pozytywnie. 
- radny Wojtyszyn – „satysfakcjonujące jest, że subwencja oświatowa będzie przekazana w 
całości na oświatę i nie powtórzy się rok 2014 kiedy to w dziale 801 i 851 o 0,5% środków nie 
przekazano na oświatę. 
- Skarbnik Gminy – „inne gminy mocniejsze finansowo pytają nas co gmina zrobiła, że nie 
dofinansowuje do subwencji oświatowej. Proszę zobaczyć parę lat wcześniej ile dokładaliśmy 
do gimnazjum.Za to, że jednostki utrzymują się w subwencji oświatowej to chwała nam za to. 
Szkoły nie mają zobowiązań wymagalnych, nie mają problemów z płatnością. Myślę, że 
więcej wydaliśmy na oświatę niż wykazane nie dofinansowanie w subwencji o 0,5%. 
- radny Wojtyszyn – w projekcie budżetu na 2016 rok nie zauważyłem żadnej wzmianki ani 
zaplanowanych środków jeśli chodzi o pozostałe zbiory po P.Pijanowskim Na opracowanie 
tego też będą potrzebne środki”; 
Odpowiedzi na pytania radnych udzielił Wójt Gminy w tym min. jak chodzi o temat 
oszczędności w kwestii wymiany oświetlenia. Wymiana lamp kosztuje gminę ponad 1,7 
miliona złotych.  Koszt lamp spłacać się będzie oszczędnościami  z rachunków za energię 
elektryczną w ciągu 5 lat. Moc obecnie zainstalowana 71,67 KW, moc po wymianie  44,67 
KW. 
W związku z wyczerpaniem pytań Komisje sformułowały wspólne stanowisko w sprawie 
projektu budżetu Gminy na 2016 rok, które zostanie przedstawione na dzisiejszej sesji Rady. 
W związku  z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Rady zarządziła  
15-minutową przerwę po której o godz.12.15 rozpoczęła się XIV sesja Rady Gminy Mieścisko. 
 
XIV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego i pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – 
P.Tadeusza Synorackiego, sołtysów wsi i wszystkich zaproszonych na dzisiejszą sesję gości. 
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 
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Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy, na dzisiejszej 
sesji obecnych jest 15 co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do 
prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi  Załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XIV sesji Rady Gminy, jaki radni i goście 
otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję Rady Gminy. Do przedstawionego porządku 
obrad zostały zgłoszone następujące zmiany: 
- Wójt Gminy zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 3 projektów uchwał: 
1) w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych szkół podstawowych, 
publicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie 
Gminy Mieścisko przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż jednostki samorządu 
terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania 
dotacji. Do uchwały podjętej na poprzedniej sesji Regionalna Izba Obrachunkowa wszczęła 
postępowanie nadzorcze. W związku z czym należałoby tą uchwałę zmienić jednakże aby 
uniknąć w przyszłości tworzenia i ogłaszania tekstu jednolitego koniecznego przy aktach 
prawa miejscowego chcemy podjąć nową uchwałę a uchylić poprzednią; 
Ponadto Agencja Nieruchomości Rolnych w Poznaniu zwróciła się o podjęcie nowych uchwał, 
które wcześniej zostały przez Radę podjęte w celu przejęcia działek przy blokach w Mieścisku 
i Popowie Kość., bo bloki zostały sprzedane po obrysie”. 
1) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji Nieruchomości Rolnych OT 
Poznań, nieruchomości położonych w Mieścisku, 
2) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji Nieruchomości Rolnych OT 
Poznań, nieruchomości położonych w Popowie Kościelnym. 
Wobec powyższego Przewodnicząca Rady kolejno poddawała pod glosowanie wprowadzenie 
do porządku obrad dodatkowych projektów uchwał nadając im tym samym pozycję w 
porządku obrad. 
Radni w 3 kolejnych głosowaniach jednogłośnie opowiedzieli się za wprowadzeniem 
zaproponowanych uchwał do porządku sesji. 
Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad XIV sesji Rady Gminy – możliwość  
    wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
    międzysesyjnym. 
 9. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy od ostatniej sesji. 
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu 
na 2016 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
     Mieścisko na  lata  2016-2025  wraz z odczytaniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej     
     o prawidłowości Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko. 
     
13. Podjęcie  uchwały w sprawie  uchwały budżetowej  na rok 2016: 
           1) odczytanie projektu uchwały budżetowej z uzasadnieniem, 
           2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy  
                Mieścisko na 2016 rok, 
           3) odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy, 
           4) przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Rady, 
           5) przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej, 
           6) dyskusja nad projektem budżetu, 
           7) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta, 
           8) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy dotyczących wymiaru 
podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego. 
 
15. Podjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 
 I półrocze 2016 r. 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych szkół 
podstawowych, publicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 
prowadzonych na terenie Gminy Mieścisko przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż 
jednostki samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 
wykorzystywania dotacji. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji 
Nieruchomości Rolnych OT Poznań, nieruchomości położonych w Mieścisku. 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji 
Nieruchomości Rolnych OT Poznań, nieruchomości położonych w Popowie Kościelnym. 
 
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wolne głosy i wnioski. 
21. Zakończenie. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformował, że protokół z poprzedniej sesji był wyłożony w 
biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń. W związku z powyższym wniosła o  jego 
przyjęcie bez odczytywania. 
Na 15 radnych protokół z ostatniej sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie bez 
odczytywania. 
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Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję przedstawicieli firmy INEA, która była 
współrealizatorem na terenie gminy w roku bieżącym projektu „Światłowód do domu” 
mającym na celu rozprowadzenie internetu szerokopasmowego. Przedstawiciele firmy złożyli 
krótką informację z wykonanych na terenie naszej gminy prac. W miesiącu grudniu  przybędą 
handlowcy, którzy będą z osobami u których wykonano przyłącza do domów i mieszkań 
podpisywać umowy. Przedstawicielka firmy zwróciła uwagę, że nie do wszystkich 
gospodarstw domowych przyłącza zostały wykonane co znaczy, że zostali oni pominięci w 
tym Projekcie. Pytanie co dalej ? Tutaj odpowiedzi są dwie:  z jednej strony czekają na 
fundusze z programu operacyjnego Polska Cyfrowa, czyli program, który zostaje w tej chwili 
uruchomiony ministerialnie na wybudowanie dalszej części tych ostatnich przyłączy których 
nie ma albo prosi się o zgłaszanie adresów konkretnych domów do INEI albo „Światłowód do 
domu”. Jednocześnie podany został numer infolinii, pod którym będą zbierane informacje na 
temat osób, którym nie położono światłowodu tel.2222228.Ponadto można również 
przekazać je handlowcom, którzy w miesiącu grudniu będą przychodzić podpisywać umowy. 
Wszelkie uwagi zostaną przedstawione projektantom, którzy dokonają wyliczeń odległości 
między tym światłowodem, który jest już wybudowany a kolejnymi mieszkańcami aby można 
ich przyłączyć. 
Uczestnicy sesji mieli możliwość zadawania pod adresem gości pytań na które otrzymali 
odpowiedzi. 
Przewodnicząca podziękowała przedstawicielom INEI za przybycie poczym realizowała dalszy 
porządek obrad sesji. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Staroń – „powraca znowu sprawa wiatraka w Zbietce. Do końca roku można było 
stawiać używane wiatraki. Myśmy o tym rozmawiali na Komisji Rady. Prośba P.Wójcie żeby 
nie sprowadzać na gminę złomu”; 
- radny Wojtyszyn: 
1) dziury na parkingu przed Posterunkiem Policji, gdzie są ogromne kałuże,  na ul.Sawickiej – 
gdzie wjazdy na trójkąt przed cmentarzem są mocno powybijane. Wystarczyłoby gruzu, 
tłucznia dowieźć żeby wyrównać i wtedy nie będzie się załamywać asfalt w jezdnię. 
- radny Rodzewicz -  na ul.Zacisze – droga gruntowa – „tam w tej chwili po tych opadach jest 
poligon”; 
- radna Oelke: 
1) mieszkańcy zwracają się zarzutami i proszą  o oświetlenie uliczne w miejscach gdzie stoją 
słupy: k.P.Krawczak, Nowaków, Stoińskich oraz tam gdzie nie ma  słupów tj. przy figurze, przy 
„rondzie”, k.P.Kundej do Piastowic; Mieszkańcy chcą wiedzieć czy będzie oświetlenie; 
2) odnośnie świetlicy w Gołaszewie -  „czy jest znana opinia w kwestii dalszego użytkowania 
świetlicy” ? 
3) „na zebraniu w związku ze świetlicą zapewniał P.Wójt, że będą zarezerwowane w 
budżecie środki w kwocie 50.000 zł. Natomiast w autopoprawce nic nie jest zawarte”; 
- radna Kapczyńska – przypomniała swój wniosek pod adresem powiatu dotyczący 
studzienek na ul.Pocztowej. Miałam wstępne przyrzeczenie, że te stuki przy  studzienkach 
będą złagodzone. Radna prosiła radnego powiatowego o przypomnienie tego wniosku 
dyrektorowi Powiatowego Zarządu Dróg”; 
- radny Górski: 
1) na Oś.Michałowskim niektóre dziury zostały załatane, ale nie wszystkie; 
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2) ponowił wniosek mieszkańców Oś.Michałowskiego o założenia oświetlenia na drodze z 
tyłu jak jedzie się do zbiorników z gazem; 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów: 
-  
- P.Starosta – sołtys sołectwa Popowo Kościelne – podziękowała w imieniu mieszkańców 
Popowa Kościelnego za piękne oświetlenie, za lampy których tak długo nie było; 
- P.Ignaczak – sołtys sołectwa Budziejewko -  zgłosił dziury na drodze do kościoła w 
Budziejewku; 
- P.Witucka – sołtys sołectwa Zbietka - czy byłaby możliwość postawienia nowych 
przystanków koło P.Kolińskiego i naprzeciwko. Aktualnie są murowane przystanki. Młodzież 
zgłasza, że zatrzymują się tam samochody i zrobiono z nich szalet. Może jakby były nowe 
szklane nikt nie odważyłby się ich zanieczyszczać ?’ 
Na pytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: 
- przystanki będziemy sukcesywnie wymieniać. Istniejące w Kłodzinie, Zbietce  to są szalety. 
To robią ludzie. Musimy zwracać uwagę na numery rejestracyjne. Wniosek jest słuszny i 
będziemy dążyć do ich wymiany; 
- dziury na drodze do Budziejewska – „tam trzeba położyć łatę asfaltu”; 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński złożył informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym. 
(Informacja z pracy Wójta stanowi  Załącznik Nr 4  do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym: 
- 6 grudnia br – udział w spotkaniu „Motoromikołajkowym”, którego inicjatorem jest od kilku 
lat radny Michał Kalka wraz z grupą organizatorów; 
- 7 grudnia br. – udział w spotkaniu z delegacją z gminy Luneburg (Niemcy) podczas którego 
na ręce Pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej zostały przekazane paczki; 
- 12 grudnia br – w zajeździe „Bratanki” odbyła się wigilia dla dzieci z rodzin niezamożnych, w 
której Przewodnicząca nie brała udziału ponieważ brała udział wspólnie z chórem „CANON” 
w „Zaduszkach Mickiewiczowskich” w auli Uniwersytetu Adama Mickiewicza; 
- 14 grudnia br – udział w XV gali „Złota Pieczęć” oraz we wigilii w Zabiczynie na  zaproszenie 
tamtejszego Koła Gospodyń Wiejskich; 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac komisji od 
ostatniej sesji: 
Wszystkie Komisje od ostatniej sesji za wyjątkiem Komisji Oświaty odbyły 1 wspólne 
posiedzenie komisji w dniu dzisiejszym celem zaopiniowania projektów uchwał na dzisiejszą 
sesję Rady; 
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Komisja Oświaty odbyła posiedzenie wynikające z planu pracy, którego tematem było: 
„Działania Szkoły, Przedszkola na rzecz zdrowia i bezpieczeństwa uczniów; Realizacja 
profilaktycznych programów zdrowotnych, w tym wyniki badań przesiewowych jako 
skutecznej profilaktyki niepowodzeń szkolnych”; 
 
Adn. 10 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2015 rok 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik gminy – P.Teresa  Samarzewska. 
W wyniku zmian zwiększa się dochody jak również wydatki  budżetu  w kwocie 6.486 zł. 
W związku  ze zmianami w budżecie głos w dyskusji zabrał Kierownik Zakładu Aktywności 
Zawodowej – P.Tadeusz  Synoracki wskazując na pilną potrzebę przeniesienia wydatków  w 
dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej celem zakupu hafciarki oraz piły 
spalinowej dla ZAZ celem realizacji usług. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 5 
do protokołu. 
 
Adn. 11 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wągrowieckiemu na 2016 rok 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Powyższa pomoc to dotacja 
celowa w wysokości 40.000 zł stanowiąca udział naszej gminy w dofinansowaniu zadań 
realizowanych wspólnie z powiatem wymienionych w uchwale. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 6 
do protokołu. 
 
Adn. 12 -  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mieścisko na  lata  2016-2025  wraz z odczytaniem opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  o prawidłowości Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 
Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska na wstępie poinformowała o wprowadzeniu 
autopoprawki do projektu w/w uchwały wynikającej z zalecenia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w opinii o prawidłowości WP. Wskutek autopoprawki zmienia się §5. 
projektu uchwały, który otrzymuje brzmienie: 
„Traci moc uchwała Nr III/10/14 Rady Gminy Mieścisko z dnia  19 grudnia 2014 r. w sprawie 
uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2015 -2025 ze 
zmianami”. 
Następnie odczytała przedmiotową opinię, (Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
prawidłowości Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko która stanowi  Załącznik 
Nr 7 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie uchwalenia WPF wraz z 
autopoprawką pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 8 
do protokołu. 
Po podjęciu uchwały Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Mieścisku – P.Jadwidze Soczka, która podsumowała organizowany przez 
Szkołę kiermasz bożonarodzeniowy, jednocześnie składając podziękowania. Kiermasz 
pozwolił zebrać kwotę ponad 9.700 zł. Uzyskane ze sprzedaży środki Rada Rodziców 
przeznacza na remont sali komputerowej. 
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Przewodnicząca Rady po wystąpieniu P.Dyrektor o godzinie 13.40 zarządziła 20-minutową 
przerwę. Po przerwie o godzinie 14.00 obrady zostały wznowione i przystąpiono  tym samym 
do procedury uchwalania budżetu gminy na 2016 rok. 
 
Adn. 13 -  Podjęcie  uchwały w sprawie  uchwały budżetowej  na rok 2016: 
            

Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska odczytała projekt uchwały budżetowej z 
uzasadnieniem .Jednocześnie odczytała autopoprawki do projektu uchwały budżetowej.  
Na skutek autopoprawki dokonuje się zwiększenia i zmniejszenia dochodów o kwotę 15.000 
zł w dziale 700 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami oraz dokonuje się zwiększenia i 
zmniejszenia wydatków o kwotę 75.000 zł w działach: 
Dział 852 – Pomoc społeczna, w rozdziale 85295 – Pozostała działalność – gdzie przenosi się 
wydatki w kwocie 5.000 zł  z paragrafu 2830 do paragrafu 2360; 
Dział 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, w rozdziale 85412 – kolonie i obozy oraz inne 
formy wypoczynku dzieci i młodzieży szkolnej – gdzie przenosi się wydatki w kwocie 25.000 
zł z paragrafu 2830 do paragrafu 2360; 
Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w rozdziale 92109 – Domy i ośrodki 
kultury – zwiększa się wydatki o kwotę 25.000 zł z przeznaczeniem na: 
- remont świetlicy wiejskiej w Podlesiu Wysokim w kwocie 15.000 zł; 
- opracowanie dokumentacji na budowę świetlicy wiejskiej w Miłosławicach w kwocie 10.000 
zł; 
- w rozdziale 92116 – Biblioteki – zmniejsza się o kwotę 25.000 zł dotacje z budżetu dla 
samorządowej instytucji kultury; 
Dział  926 – Kultura fizyczna, w rozdziale 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej – gdzie 
przenosi się wydatki w kwocie 20.000 zł z paragrafu 2830 do paragrafu 2360; 
Ponadto w załączniku Nr 5 – Wydatki majątkowe w Gminie Mieścisko zmienia się rozdział 
zadania inwestycyjnego pn. ”Przełożenie nawierzchni chodnika na Os. Michałowskim w 
Mieścisku” z rozdziału 60016-Drogi publiczne gminne na 60017- Drogi wewnętrzne. 
Następnie  Skarbnik Gminy odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
projekcie budżetu Gminy na 2016 rok. 
(Opinia RIO o projekcie budżetu Gminy na 2016 rok stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu). 
Z kolei Przewodnicząca Rady Gminy odczytała opinię stałych Komisji Rady Gminy o projekcie 
budżetu gminy, która została wypracowana na dzisiejszym posiedzeniu wspólnych komisji. 
(Opinia stałych komisji Rady Gminy o projekcie budżetu gminy stanowi Załącznik Nr 10 do 
protokołu). 
Następnie swoje stanowisko w sprawie opinii Komisji Rady przedstawił Wójt Gminy. W 
swoim wystąpieniu Wójt zwrócił uwagę, że w projekcie budżetu na 2016 rok zostały 
zaplanowane niezbędne zadania. Rok 2016 to początek nowej absorpcji środków z Unii 
Europejskiej, gdzie zawsze potrzebny jest udział własny. Na zakończenie podziękował 
komisjom Rady i zarazem radnym za troskę wykazaną przy analizowaniu projektu budżetu. 
Przewodnicząca Rady  otworzyła dyskusję nad projektem budżetu Gminy na 2016 rok w 
której głos zabrali: 
- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt budżetu Gminy na 2016 rok pozytywnie. Po 
analizie tego budżetu widać, że potrzeby są duże a fundusze niewystarczające. Zwrócić też 
trzeba uwagę na  ujęte w budżecie zadanie: budowa hali sportowej. Być może to będzie nas 
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drogo kosztowało jeśli nie będzie środków z zewnątrz. W tej sytuacji środki winny iść na 
kanalizację wsi Zbietka. 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – wyrażając opinię w imieniu Komisji 
poinformował, że do samego budżetu Komisja nie ma uwag. Natomiast  Komisja ma 
zastrzeżenia do procedury uchwalania budżetu. Nad taryfami za wodę i ścieki 
dyskutowaliśmy kilka godzin. Natomiast na sam budżet w wysokości 21.000.000 zł 
poświęcono 1,5 godziny. Wobec powyższego Komisja Rewizyjna wstrzymuje się od 
głosowania nad projektem budżetu. 
- radny Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji –stwierdził, że Komisja opiniuje projekt budżetu pozytywnie. Uzasadnia to tym, 
że każdy z radnych dla swoich miejscowości otrzymał jakąś cząstkę tego budżetu, Regionalna 
Izba Obrachunkowa wydała o nim opinię pozytywną i należy życzyć sobie abyśmy ten budżet 
do końca roku zrealizowali. 
- radny Wojtyszyn -  Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu 
w imieniu Komisji Oświaty poinformował, że Komisja opiniuje projekt budżetu pozytywnie. 
Należy życzyć żeby jak najwięcej środków w ciągu roku spłynęło z zewnątrz; 
- Przewodnicząca Rady – na wstępie wyjaśniła, że czas jaki radni mieli od otrzymania 
projektu budżetu uznała, że ten czas wykorzystają na indywidualne zapytania. Patrząc ze 
swej strony na budżet stwierdziła, że każdy dobry budżet musi być uporządkowany. Nie 
wszystkie przedsięwzięcia realizuje się w jednym roku. W mojej ocenie została ułożona 
hierarchia celów, do tego zaliczyć należy rewitalizację posterunku policji, hala sportowa. 
Zostały zapewnione niezbędne środki jak chodzi o zabezpieczenie kadry, w tym 5% wzrost 
wynagrodzeń. Oceniam projekt budżetu Gminy na 2016 rok pozytywnie. 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady poddała pod 
głosowanie w pierwszej kolejności autopoprawki do projektu budżetu wniesione przez Wójta 
Gminy. 
Na 15 radnych jednogłośnie przyjęto do projektu budżetu autopoprawki wniesione przez 
Wójta Gminy. 
Z kolei poddała pod głosowanie projekt uchwały budżetowej na 2016 rok. 
Na 15 radnych: 12 głosowało „za” i 3 radnych „wstrzymało się od głosu. 
Większością  głosów uchwała budżetowa na 2016 rok została przyjęta i stanowi Załącznik  
Nr 11 do protokołu. 
                
Adn. 14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy dotyczących wymiaru 
podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Podjęcie uchwały wynika z konieczności dostosowania formularzy podatkowych do 
zmienionego stanu prawnego. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 12 
do protokołu. 
 
Adn. 15. Podjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 
Gminy na  I półrocze 2016 r. 
Projekty planów pracy Komisji na I półrocze 2016 r. przedstawili Przewodniczący Komisji. 
- radny Wojtyszyn – w związku ze zbieżnością tematyki dot. pomocy Ośrodka Pomocy 
Społecznej zaproponował wspólne posiedzenie z Komisją Przestrzegania Prawa. 
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Innych uwag do projektów planów pracy nie zgłoszono. Wobec powyższego Przewodnicząca 
Rady poddała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji na |I 
półrocze 2016 r. pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 13 
do protokołu. 
 
Adn. 16 -  Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych 
szkół podstawowych, publicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 
prowadzonych na terenie Gminy Mieścisko przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż 
jednostki samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 
wykorzystywania dotacji 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. W stosunku do poprzedniej 
uchwały  w tej samej sprawie z dnia 10 listopada  2015 r. Regionalna Izba Obrachunkowa w 
poznaniu miała zastrzeżenia dotyczące zapisu w §2 ust.4 i §4 ust.2.Aby nie było konieczności 
wprowadzania w ciągu roku tekstu jednolitego uchwały nie wprowadzono zmian 
dotyczących zastrzeżeń RIO lecz wprowadza się nową uchwałę, a poprzednią uchyla się. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi  Załącznik Nr 14 
do protokołu. 
 
Adn. 17 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji 
Nieruchomości Rolnych OT Poznań, nieruchomości położonych w Mieścisku. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt  Gminy . 
Przedmiotem uchwały jest przejęcie 2 działek przy blokach  (byłe PGR) aby usankcjonować 
sprawy mieszkaniowe gdyż mieszkania w blokach zostały sprzedane po obrysie muru a tam 
trzeba zrobić wspólnotę i to rozwiązać. Chodzi o zapis, że są to tereny mieszkaniowe na 
których zlokalizowana jest infrastruktura techniczna towarzysząca  budynkom mieszkalnym. 
Prezes Agencji wydał w marcu interpretację, że na przyległych działkach do tych bloków jest 
infrastruktura towarzysząca tym blokom i to należy również przekazać gminie. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 15 
do protokołu. 
 
Adn. 18 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji 
Nieruchomości Rolnych OT Poznań, nieruchomości położonych w Popowie Kościelnym. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy wyjaśniając, że jest to podobna 
sytuacja jak przy blokach w Mieścisku, gdzie  zostały  sprzedane mieszkania w blokach po 
obrysie muru i należy przejąć 2 działki przy blokach, stanowiące tereny mieszkaniowe, na 
których zlokalizowana jest infrastruktura techniczna towarzysząca budynkom mieszkalnym. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 16 
do protokołu. 
Po podjęciu uchwały Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Przewodniczącemu Powiatowej 
Izby Rolniczej – P.Bogdanowi Fleming, który przedstawił najważniejsze informacje dotyczące 
sytuacji w rolnictwie. 
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Adn. 19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej 
Banaszyński. 
- radnemu Staroniowi w sprawie wiatraka – Wójt wyjaśnił, ze decyzja wydana przez Wójta 
została utrzymana w mocy. Samorządowe Kolegium Odwoławcze przysłało obwieszczenie 
zawiadamiające Wójta i mieszkańców w którym „stwierdza się brak potrzeby oceny 
oddziaływania na środowisko dla przedsięwzięcia pn.”Budowa 1 elektrowni wiatrowej o 
mocy 0,9 MW wraz z infrastrukturą techniczną na działkach 17/1, 17 -  Obręb Zbietka; 
- radnemu Wojtyszyn – w sprawie parkingu przed Policją – „tam myśmy częściowo zasypali, 
ale tam na wiosnę należałoby położyć dywanik. Zlecona jest dokumentacja na 
zagospodarowanie całego placu. Zasypiemy te dziury”; 
- radnej Oelke – odnośnie oświetlenia – „2 tygodnie Pani zgłosiła i takie dyspozycje wydałem. 
Aktualnie wymieniamy prawie 800 lamp a dobudowy, które będą uzależnione są od 
możliwości technicznych”; 
W sprawie świetlicy – „na zebraniu powiedziałem o 50.000 zł. Wynik zebrania był taki, że 
mamy opracować jeszcze jedną ekspertyzę przez Politechnikę na co się zgodziłem. 
Zdecydowałem, że 25 tys. zł przeznaczymy na  planowane już w roku ubiegłym 
wyremontowanie 1 pomieszczenia  świetlicy w Podlesiu Wysokim i rozpoczęcie świetlicy w 
Miłosławicach. Natomiast kwota 25.000 zł powinna wystarczyć na tę ekspertyzę z 
Politechniki. Jednocześnie zobowiązałem się do porównania kosztów remontu obecnego 
obiektu z wybudowaniem nowego. Kiedy będzie opracowane porównanie kosztów i 
ekspertyza wtedy zgłoszę to do inspektora nadzoru budowlanego. Ale mówię już dzisiaj, że 
na 30 marca na pewno nie zdążymy opracować dokumentacji żeby złożyć wniosek o 
dofinansowanie. Jednocześnie Wójt na zebraniu w Gołaszewie zaproponował rozebranie 
istniejącej świetlicy i wybudowanie nowej co zostało poparte na zebraniu jak i na sesji 
wizualizacją wybudowania nowej świetlicy. Mieszkańcy na budowę nowej świetlicy nie 
wyrazili zgody. 
- radnej Kapczyńskiej – „w sprawie studzienek zainterweniujemy u Dyrektora PZD”; 
- radnemu Górskiemu – „część dziur została zaklejona. Te duże będą zrobione”; 
- lampy (dobudowy) – „będą. W przygotowywanej umowie,  którą będziemy podpisywać jest 
taka możliwość”; 
Wójt Gminy będąc przy głosie złożył wszystkim najlepsze życzenia na zbliżające się Święta 
Bożego Narodzenia. 
Z kolei Skarbnik Gminy– P.Teresa Samarzewska udzieliła odpowiedzi radnemu Rodzewiczowi, 
że skutki podwyżek wynagrodzeń o 5% w Urzędzie Gminy i jednostkach podległych na rok 
2016 wynoszą 175.308 zł. 
 
Adn. 20. Wolne głosy i wnioski 
 
- radny Kalka – podziękował za zakup słodyczy dla dzieci z okazji Mikołaja 
- radny Górski – mieszkańcy zgłaszają, ze pojawiają się lisy na ulicach i co w tej sytuacji 
można zrobić ? 
- radny Rodzewicz – prosi l aby w gminie był pracownik do absorbcji środków unijnych. 
Radny chciałby wiedzieć co gmina robi w tym zakresie ? 
Wójt – przyjął do wiadomości zgłoszenie w sprawie lisów. Zarazem udzielając informacji w 
sprawie nowego rozdania środków unijnych wyjaśnił, że do realizacji na rok 2017 została 
ujęta droga 190. 
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Na zakończenie Przewodnicząca Rady złożyła wszystkim uczestnikom sesji życzenia 
świąteczne. Tym samym w związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji zamknęła XIV 
sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
  Protokółowała;                       Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi organów                      Przewodnicząca Rady 
             Gminy 
 
                        /Wiesława Kujawa/            /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 
 


